

## NPRC Industry Scholarship Program

### 光電研究中心企業獎助學金辦法

1. Eligibility: NTHU students who are student members of the NTHU Photonics Research Center (NPRC).

申請資格: 國立清華大學光電研究中心學生會員

2. Categories of scholarships

獎學金類別

- (1) Project-course scholarship

專題研究獎學金

- Eligibility: undergraduate students who are taking an NTHU project course from an NTHU faculty member and are NPRC student members.  
申請資格: 凡光電研究中心大學部學生會員選讀清大教授所開立之光電領域專題研究課程者。

- Amount of scholarship support: ≤ \$10,000 TWD for a one-semester course, ≤ \$20,000 TWD for a two-semester course; exact amount subject to review and approval.

補助額度: 為期一學期之課程所補助之金額最高可達 1 萬台幣, 為期兩學期之課程最高則可達 2 萬台幣, 確切金額依審核結果而定。

- Requirement: A. give an oral or poster presentation in the NPRC annual meeting; B. attend the NPRC Student Group Meeting for ≥ 3 times per each awarded 10,000 TWD. C. present a mid-term report to the supporting company in the 9<sup>th</sup> week of the semester.

規定: A. 須於光電研究中心年會來進行口頭報告或發表海報; B. 每受補助一萬台幣者, 必須至少三次光電研究中心學生會議。C. 當學期第九週時向贊助公司提交一份期中報告。

- (2) International-Conference award

出席國際學術會議獎勵

- Eligibility: graduate students who are accepted for a presentation by an international conference and are NPRC student members.

申請資格: 凡光電研究中心研究生會員投稿國際學術會議論文被接受者。

- Amount of scholarship support: ≤ \$20,000 TWD for conferences in America and Europe; ≤ 10,000 TWD for conferences in the other areas; exact amount subject to review and approval.

獎學金補助額度: 參加於歐洲及美洲舉行之會議者, 每人每次補助最高 2 萬元, 參加於其他地區舉行之會議者, 每人每次補助最高 1 萬元。確切金額依審核結果而定。

- Requirements: A. acknowledge supporting company in the conference presentation (ppt or post file), B. give an oral or poster presentation in the NPRC Annual Meeting; C. give a presentation in the NPRC Student Group Meeting; D. attend the NTHU Photonics Student Group Meeting for  $\geq 3$  times.

規定: A. 於會議報告(投影片或是 POST 檔案)中註記贊助廠商。B. 於光電研究中心年會中提出口頭報告或海報發表。C. 在光電研究中心學生會議提出報告。D.至少參與 3 次清大光電中心學生會議。

### (3) OSA/SPIE Membership-fee Support

#### OSA/SPIE 會費補助

- Eligibility: students who are NPRC student members.  
申請資格: 為光電研究中心學生會員。
- Amount of support:  $\leq$  \$800 TWD for joining the student membership of SPIE or OSA.  
獎學金補助額度: 每名參加 SPIE 或 OSA 學生會員可獲最高補助 800 元新台幣。
- Requirements: A. attend the NPRC Annual Meeting; B. attend the NPRC Student Group Meeting for at least 1 time.  
要求: A. 參與光電研究中心年會。B. 參與至少一次光電研究中心學生會議。

3. Application: fill up the on-line application form on the NPRC website.  
(<http://thoric.web.nthu.edu.tw/files/11-1893-11665.php?Lang=zh-tw>)  
申請方式: 於光電研究中心網站線上填寫申請表  
(<http://thoric.web.nthu.edu.tw/files/11-1893-11665.php?Lang=zh-tw>)
4. Review and approval: donation companies and NPRC review and approve an application jointly.  
審核方式: 由贊助公司與光電研究中心共同審核
5. Distribution of the scholarship is subject to approval of the application and completion of the requirements.  
獎學金發放依審核結果和規定完成度而定。
6. Availability of the scholarship is subject to donations from companies at the time of application.  
獎學金金額及名額依會員申請時贊助公司捐贈而定。
7. NPRC Annual Meeting is held in the 2<sup>nd</sup> semester of every school year. The meeting starts with research talks and industry forum, along with a job fair. (The meeting ends with student scholarship award ceremony.)

光電研究中心年會於每學年第二學期舉辦，年會議程依序為學術研討，企業論壇及就業博覽會。

8. NPRC Student Group Meeting is held at 12:10 pm on the first Wednesday of a month at Rm. 406, the NPRC HOPE Laboratory (<http://thoric.web.nthu.edu.tw/files/11-1893-85.php?Lang=zh-tw>). The meeting starts from a research talk by a graduate student and is followed by a lunch with industry experts/leaders.

光電研究中心學生會議定期於每月第一個禮拜三中午 12:10 在光電中心高能光電實驗館 406 室舉辦 (<http://thoric.web.nthu.edu.tw/files/11-1893-85.php?Lang=zh-tw>)。會議開始由研究生來進行研究報告，之後與業界專家/領導來進行餐敘。

9. The above content is subject to optimization from time to time.  
上述內容將因應需要不定期進行修改。